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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A Herman Ottó út 15. szám alatti ingatlanról" 

Tisztelt Miniszter úr!

A Magyar  Agrár-  és  Élettudományi  Egyetem (MATE)  2021-ben  ingyen  megkapta  a  budapesti
12184-es  helyrajzi  szám  alatti,  II.  kerület,  Hermann  Ottó  út  15.  szám  alatt  található  „kivett
kutatóintézet” 31 800 négyzetméteres épületkomplexumát, valamint a hozzá tartozó értékes pasaréti
telket.

Itt  működik  a  Magyar  Tudományos  Akadémia  kötelékéből  az  Eötvös  Loránd  Kutatási  Hálózat
(ELKH)  alá  szervezett  két  kutatóhely  is:  az  Agrártudományi  Kutatóközpont  Talajtani  Intézete
(TAKI), illetve Növényvédelmi Intézete (NÖVI) is.

A MATE rektora mint a telek tulajdonosa gyakorlatilag ultimátumot adott az ELKH-nak: vagy 2021
januárjától visszamenőlegesen kifizet havi mintegy 20 millió forint bérleti díjat, vagy elköltözik.
Felmerült az is, hogy önálló kutatóhelyi státuszát feladva integrálódhat a gigaegyetembe.

A Magyar  Nemzeti  Vagyonkezelő  Zrt.  állítólag  elismerte:  a  MATE alapításakor  történt  állami
vagyonátruházás során nem vette figyelembe, hogy az egész komplexum egyetlen helyrajzi számon
szerepel az ingatlan-nyilvántartásban, így a Herman Ottó úti  ingatlan területén más intézetek is
vannak.  Sőt:  a  kutatóintézeteken  kívül  működnek  itt  más  szervezetek  is  régóta,  például  egy
önkéntes tűzoltóegylet.



Az  a  helyzet  tehát,  hogy  az  állam  ismeretlen  okból  ingyen  átadta  tulajdonjogát  egy  olyan
egyetemnek, amelynek az ingatlanhoz eddig semmilyen köze nem volt, és ez a döntés most egy sor,
itt régóta folytatott, társadalmilag hasznos tevékenységet sodor veszélybe.

Tisztelt Miniszter úr!

Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy a MATE javára történt II. kerületi ingyenes ingatlan
átadás ne veszélyeztesse a kutatóintézetek és a tűzoltóegylet további zavartalan munkáját?

Válaszát várva,

Tisztelettel,

Tordai Bence

a Budapest 04 OEVK képviselője
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